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سرپرست معاونت عمرانی سازمان منطقه آزاد کیش در نشست با انجمن سرمایه گذاران و کار آفرینان کیش:

اقتصاد کیش- نشســت انجمن ســرمایه 
گــذاران و کار آفرینان کیش بــا حضور مهندس 
سعید پورزادی؛ سرپرست معاونت عمرانی سازمان 
منطقه آزاد کیش، امین صفایی؛ معاونت امورشهری، 
ملانوری؛ مدیریت امور زیر بنایی، مریم محمدی؛ 
رئیس اداره محیط زیست کیش، مهندس جودت؛ 
رئیس جی آی اس  کیش برگزار شد. در این نشست 
پیرامون مســائل مهمی چون برنامه چهار ساله این 
معاونت، وضعیت زیر ساخت های فنی و عمرانی 
و  برنامــه هــا و اهداف کوتاه مــدت و بلند مدت 
معاونت عمرانی و زیر بنایی ســازمان منطقه آزاد 
کیش بحث و تبادل نظر شــد. در طول این نشست 
مدیریت های مختلف این حوزه ، پیرامون مباحث 
مطروحه در حوزه عملکردشان سخن گفتند و در 
ادامه به ســوالات اعضای انجمن سرمایه گذاران و 

کار آفرینان کیش پاسخ گفتند.
دبیر کل انجمن ســرمایه گــذاران و 

کارآفرینان کیش :
در کنار هم به اهــداف مد نظر زودتر 

دست پیدا می کنیم
در ابتدای این نشست مهندس محسن قریب 
دبیر کل انجمن سرمایه گذاران و کارآفرینان کیش ؛ 
انجمن سرمایه گذاران و کار آفرینان را یک تشکل 
فراصنفی توصیــف کرد و گفت: حدود دو دهه از 
فعالیت انجمن سرمایه گذاران و کارآفرینان کیش 
مــی گذرد تــا بتواند به عنوان اتــاق فکر و بازوی 
مشورتی سازمان منطقه آزاد کیش عمل کند. قریب 
افزود:  این انجمن با حضور سرمایه گذاران از ابتدا تا 
کنون و نیز روسای تشکل های صنفی کیش تشکیل 
شده است و اعضای آن کسانی هستند که با سرمایه 
گذاری و کار آفرینی حداقل طی ســی سال گذشته 
در عمران و آبادانی جزیره کیش نقش موثر و سازنده 
ای داشته اند. دبیر کل انجمن سرمایه گذاران و کار 
آفرینان  کیش با بیان اینکه هدفگذاری ما این است 
که بتوانیم چالش های موجود در کیش را با حضور 
مدیران سازمان  منطقه آزاد کیش بررسی و تحلیل 
کنیم، افزود:  اگر مشکلات خارج از حوزه سازمان  
منطقه آزاد باشــد طی جلســاتی با حضور وزرا، 
نمایندگان مجلس و مسئولان کشوری سعی داریم  
تا به راهکارهای خوبی برســیم تا در نهایت بتوانیم 
به عنوان یک مجموعه فکری در کنار سازمان برای 
اصلاح فرایند ها و رونق کســب و کار کیش کمک 
کنیم. وی با بیان اینکه چون شروع یک دوره جدید 
اســت از شما می خواهیم که چشم انداز و اهداف 
برنامه بلند مدت 4 ســاله ای که امیدواریم  تثبیت 
شــده باشد را در حوزه معاونت عمرانی وزیربنایی 
سازمان منطقه آزاد کیش ترسیم کنید تا با شناختی که 
مجموعه دوستان در انجمن دارند ما هم به دنبال به 

آن بتوانیم به اهداف مد نظر شما بهتر و زودتر دست 
پیدا کنیم تا انرژی ها پراکنده نشود و در یک مسیرو 
هدف  متمرکز شود  قریب گفت : هدف از برگزاری 
این جلسه این است که ضمن آشنایی با برنامه های 
معاونت عمرانی مواردی که به عنوان کاستی های 
کیــش عمومیت دارد و باید روی آن تمرکز شــود 
معرفی نماییم تا بهتر کار شود و شاهد رخدادهای 
بهتری باشــیم. دبیر کل انجمن ســرمایه گذاران و 
کارآفرینان کیش بیان داشــت: کیش از زمان شکل 
گیری تا کنون مانند یک شــهرک کارگاهی است 
و دائما در حال ســاخت و ساز و خدمات عمرانی 
اســت اما باید چهره توریســتی داشته باشد به این 
خاطرمعاونت شما یکی از مهمترین معاونت هایی 
اســت که در سازمان نقش آفرینی میکند و بایستی 
سرعت و سهولت لازم را در جهت جذب سرمایه 

گذاران و ایجاد پروژه های بزرگ ایجاد نماید. 
قریب در ادامه به اهمیت موضوعات زیربنایی 
در جزیره کیش اشاره کرد و گفت: توسعه آب و برق 
کیش امروز یکی از مسائل مهم جزیره کیش است 
که خصوصا در یکی دو سال اخیر به خاطر پاندمی 
کرونا مشــکلاتی را سبب شده است.  وی گفت : 
خانه های مســکونی کیش طی چند سال گذشته 
افزایش پیدا کرده است ولی بنظر میرسد توسعه زیر 
ساخت های مورد نیاز متناسب با آن نبوده است  و 
این باعث شده کمبود آب و برق در جزیره مشهود 
شــود امیدواریم امسال مشکلاتی را که در سالهای 
اخیر داشتیم با توجه به افزایش گردشگر و ساکنانی 

که زندگی می کنند نداشته باشیم.
وی به بحث محیط زیســت نیز اشاره کرد و 
گفت: یک شهر توریستی حتما باید شاخصه های 
زیســت محیطی مثال زدنی داشــته باشد. امیدوار 
هستیم در این حوزه هم برنامه های خوبی را شاهد 
باشیم و جزیره کیش را به عنوان جزیره سالم تبلیغ 
نماییم. قریب در بخش دیگری از ســخنان خود به 
موضوع خانه های سازمانی اشاره کرد و افزود: اکثر 
پروژه های کیش مثل هتل ها، کارخانه ها، مجموعه 
های گردشگری و خدماتی در بحث اسکان پرسنل 
مشــکل دارند و  با آن درگیر هستند و لازم است به 

این موضوع توجه شود.
معاون عمرانی ســازمان منطقه آزاد 

کیش:
همه برنامه ها بر اســاس طرح جامع 

کیش خواهد بود
در ادامه این نشست مهندس سعید پورزادی؛ 
معاون عمرانی ســازمان منطقــه آزاد کیش درباره 
چشم انداز 4 سال آینده حوزه مسئولیت  خود گفت: 
برگزاری این جلسات بسیار کمک خواهد کرد. باید 
گفت مجموعه اتفاقات در معاونت عمرانی در دو 

سطح قابل بررسی است یکی در سازمان منطقه آزاد 
کیش که ســرمایه گــذاری خواهد کرد و به نوعی 
وظیفه حاکمیتی خود را انجام می دهد و باید طرح و 
برنامه داشته باشد تا پول وارد شود. سطح بعدی شما 
سرمایه گذارانی هستید که به کیش سرمایه می آورید 
و جمع این دو می تواند فعالیت های موجود  را به 
سمت اهداف بالادستی که برای کیش تعریف شده، 
برساند . هر کدام از این دو سطح اگر نتوانند همگام 
باهم عمل کنند اتفاق خاصی نمی افتد و لذا در کنار 
هم بودن این دو الزام آور است . پورزادی ادامه داد: ما 

همه یک طرف میز هستیم و کار و فعالیت آن طرف 
میز اســت و ان شــاالله دست به دست هم اتفاقات 

خوبی را رقم خواهیم زد .
پورزادی گفت: وظیفــه معاونت عمرانی و 
زیر بنایی در حوزه های مختلف مشــخص است 
و در این نشست به تشریح برنامه های 4 سال آتی 
خواهیم پرداخت و نظرات شما  عزیزان را نیز جویا 

خواهیم شد.  
وی با بیــان اینکه در حوزه معاونت عمرانی 
برنامه کوتاه مدت ســه ماهه تا پایان 1400 ترسیم 

شــده بود و شما بهتر از همه وافقید که در ماههای 
پایــان دولت قبل مواردی وجود داشــت که نیمه 
کاره رها شــده بود و توانستیم با تامین نقدینگی و 
با برنامه ســرعتی و عملیاتی تا پایان 1400 برخی 
مشکلات و موانع را از پیش رو برداریم. مثلا مواردی 
که به کمیســیون اقتصادی ارتباط پیدا می کرد پایه 
اصلی آن در معاونت عمرانی بود که همه همکاران 
ما تلاش کردند و توانســتیم و حدود 8 جلســه با 
کمیسیون اقتصادی برگزار کنیم و حدود 40 مورد 
طرح سرمایه گذاری با موضوعات مختلف تمدید، 

واگذاری و ... بررسی و در حال انجام است. 
معــاون عمرانی و زیربنایی ســازمان منطقه 
آزاد کیش به اشاره به روند کند برخی امور با توجه 
به بوروکراســی های اداری موجود  گفت : کمیته 
ای تحت عنوان کمیتــه مانع زدایی در پروژه های 
عمرانی تشــکیل شد که روزهای پنجشنبه ساعت 
7 صبــح در حوزه معاونت عمرانی جلســاتی در 
کمیسیون های مختلف با حضور مدیران برگزار می 
شــود و به تک تک پرونده هایی که به حوزه های 
مختلف ارتباط پیدا میکند  ،رسیدگی و در طی هفته 
پیگیری می شود و در هفته بعد گزارش عملکرد داده 
می شود. این برنامه بسیار به ما کمک کرد و توانستیم 
موانــع و گزارش هایی که نیاز بود در کمیســیون 
اقتصادی بررســی شود داخل همین کار گروهها و 
کمیته ها بررســی گردید و تا کنون 45 مورد که در 
کمیسیون اقتصادی حرکت کندی داشت بررسی 
شد و امیدواری را برای سرمایه گذاران ایجاد نمود . 
مهندس پورزادی با اشاره به اینکه پروژه های 
نیمــه تمامی به عنوان ســاختمان های عمومی در 
شرکت ها وجود داشته که با تشکیل کارگروه ویژه 
با تامین منابع مالی تا به امروز حدود 90 میلیارد تومان 
بودجه تزریق شد، شــاید عدد بالایی نباشد اما در 
مدت سه ماه این مبلغ تزریق شد. یکی از مهمترین 
پروژه هایی که به زیر ســاخت مربوط است پروژه 
ترمینال است و ده سال از روند ساخت می گذرد که 
77 درصد پیشرفت فیزیکی داشته که برنامه داریم در 

هفته دولت سال آتی به بهره برداری برسد.
پروژه های توسعه بنادر از دیگر پروژه های در 
دستور کار سه ماهه ما بود که زیرساخت هایی چون: 
ایمنی، اطفاء، بهســازی و بخش مسافری اصلا در 
شان کیش  نبود و در حال بهسازی است. پروژه باند 
باند جنوبی نیز سالها است بر زمین مانده و جلساتی 
برگزار شد و این پروژه را به عنوان یه پروژه اساسی و 
مهم جزیره کیش باید دوباره برگردانیم و فعال کنیم. 
پورزادی گفت: برای سال آینده در چند محور 
زیر ســاختی مربوط به عمران شهری مانند آب و 
برق، سوخت، آی تی و موضوعات مربوط به شهر 
ســازی و محیط زیست برنامه ریزی انجام داده ایم 
که قطعا از نقطه نظرات هر کدام از دوستان استقبال 
خواهیم کرد. وی با بیان اینکه جریان توسعه آب و 
برق جزیره کیش همگام با توســعه جزیره نبوده و 
ظرفیتی که باید ایجاد می شد سرعت مناسبی نداشته 
اســت ، گفت: اما این موضوع حل شدنی است و 
مشــکل تامین منابع مالی است، سرمایه گذاری بر 
عهده حاکمیت و ما اســت و امیدواریم بتوانیم زیر 
ساخت های اساسی برق و انرژی را که موضوعی 

حیاتی برای جزیره کیش است انجام دهیم.
معاون عمرانی و زیر بنایی ســازمان منطقه 

آزاد کیش با بیان اینکه اعتقاد داریم مســیر و جریان 
توســعه باید درست انجام شود و هزینه ها باید به 
شــکل صحیح طراحی و برنامه ریزی شود و یک 
سند بالادستی محکم داشته باشد، افزود: وقتی می 
گوییم پروژه های زیر بنایی یعنی پروژه هایی که باید 
به آن فکر شود و روی نقشه درست پیاده شود. این ها 
پروژه هایی هستند که باید سی سال کارکرد خودش 
را داشته باشد و سرمایه گذار با خیال راحت سرمایه 
گذاری کند و به همین دلیل برنامه ریزی و دقت در 
بحث نقشــه ها و اتاق فکر ما حایز اهمیت است . 
پورزادی با اعلام این خبر که در حال طراحی برنامه 
ای برای چهار سال آتی هستیم که تمام اقدامات را 
بر اســاس سند بالادستی و طرح جامع پیش ببریم 
ادامه داد: از گذشــته طرح جامع برای جزیره کیش 
داریــم که بازنگری آن  تاکنــون بنا به هر دلیلی به 
تاخیر افتاده و هر بار به خاطر مشــکلی به مرحله 

تصویب نمی رسید. 
اعتقــاد داریم این طــرح جامع حتما باید در 
جزیــره کیش اتفاق بیفتــد و در کنار آن طرح های 
جامع به طرح های تفضیلی تبدیل شود. برای مثال 
طرح جامع ســواحل را تا پایان سال تصویب می 
کنیم که نقش مهمی در ساماندهی سواحل و جذب 
گردشــگر دارد،محیط های نــاکار آمد و بی دفاع 
شهری در طول سواحل به چشم می خورد که باید 
با توجه به حریــم 60 متری  و قوانین موجود طی 

برنامه 4 ساله ساماندهی شود.
معاون عمرانی و زیر بنایی سازمان منطقه آزاد 
کیش با بیان اینکه کیش می تواند به عنوان اولین شهر 
اکولوژی ایران مطرح شــود گفت : شهری که می 
تواند شاخصهایی مثل مسیرهای پیاده و دوچرخه 
را اولویت قرار دهد و بر این اساس ،بهترین رینگ 
را در جزیره در اختیارداریم و باید توســعه دهیم. 
طرح جامع بندر هم تا پایان سال تصویب می شود 
و هر گونه اقدام بر اســاس طرح جامع خواهد بود 
و از اعمال سلیقه جلوگیری خواهد شد . در ارتباط 
با توســعه بندر چارک و لایروبی بندر میر مهنا هم  
با دریابانی تفاهم نامه امضاء شــده و موضوعات بر 
اساس طرح جامع به پیش می رود و در حال بودجه 

بندی است و به آن پیوست می شود. 
پورزادی در پایان گفت: حرکت بر اســاس 
طرح جامع باعث می شود که در پایان 4 سال بتوانیم 
در حوزه های مختلف میزان پیشــرفت عملکرد را 

گزارش دهیم. 
در ادامه این نشست هر کدام از معاونین حاضر 
در جلســه در ارتباط بــا عمکرد حوزه های تحت 
مسئولیتشان مباحثی را مطرح نمودند و به سوالات 
اعضای انجمن سرمایه گذاران و کارآفرینان کیش 

پاسخ گفتند.

  از اواســط دهه هشــتاد درست زمانی که 
فــروش و واگذاری زمین بــا بهترین و ارزانترین 
شرایط به اشخاص حقیقی و حقوقی واگذار میشد؛ 
اما متاسفانه پس از آن پیگیری خوبی برای ساخت 
و ساز طرح های ارائه شده صورت نگرفت کم کم 
پای پروژه های نیمه تمام یا رها شده به جزیره باز 
شد و این موضوع تا امروز هم ادامه دارد. هر چند 
اقدامات خوبی هم در حل و فصل مشکلات برخی 
از پروژه های برزمین مانده صورت گرفته است اما 
متاسفانه هنوز هستند پروژه هایی که در سطح شهر 
حکایت از عدم پایبندی به تعهد کســانی دارد که 

سال ها پیش اقدام به پیش فروش کرده اند . 
پروژه تجاری - تفریحی تیسا کیش یکی از 
همین پروژه ها است. ماحصل این گزارش درد و 
دل پیش خریداران پروژه تیسا کیش واقع در قطب 
گردشگری شرق جزیره است  که  سرمایه گذارانی 
از سال 1390 اقدام به پیش خرید کرده اند و حالا 
پس از ده سال  انتظار، خبری از تحویل واحدهای 
تجاریشان نیست! سرمایه گذارانی سردرگم که با 
اعتماد به صاحبان پروژه اقدام به سرمایه گذاری در 
آن مقطع زمانی کرده اند و امروز جز ســاختمانی 
نیمه کاره با پیکره آهنی چیزی عایدشان نشده است.  
متاســفانه پیش خریداران پاسخ روشنی هم برای 
علت مسکوت ماندن پروژه و دلایل عدم ساخت 
دریافت نمی کنند حال آنکه دو پروژه مســکونی 
رویای کیش در منطقه مرجان و تیسا شهر در لوپ 
دیدار توســط شرکت تیسا به عنوان زیر مجموعه 
شرکت بین المللی توسعه ساختمان که این شرکت 
نیز زیر نظر شــرکت سرمایه گذاری غدیر که البته 
شرکت صاحب نامی هم هست به سرعت مراحل 
پیشــرفت پروژه  را طی می کنند. باید این نکته را 
مد نظر داشت که جزیره 90 کیلومتر مربعی کیش 
آنقدرها هم بزرگ نیست که تعداد بالای پروژه نیمه 
تمام در مناطقی باارزش معطل بماند، طرح هایی 
که حجم وسیعی از منابع مالی را به خود اختصاص 
داده و حالا به هر علتی رها شــده و یا نیمه کاره و 
بلاتکلیف مانــده اند و عده زیادی از همین مردم 
عادی اگر ســرمایه خود را در جای دیگری سپرده 

بودند امروز وضعیت بسیار بهتری داشتند. 
هدف از نشر این گزارش پاسخگویی است، 
پاســخگویی به مردمی که شاید تمام سرمایه شان 
را در چنیــن پروژه هایی هزینه کــرده اند و البته 
درخواســت از سازمان منطقه آزاد کیش به عنوان 
عنصر حاکمیتی در جزیره کیش به این مشکلات 

ورود کنند و پاسخ روشنی به مردم بدهند. 
بهر حال  برای هر مشــکلی راه حلی وجود 
دارد و عدم پاسخگویی  هر حوزه چه سرمایه گذار 
و ســازنده و فروشنده وچه حوزه نظارتی تبعات 
جبران ناپذیری را بر پیکره اقتصادی جزیره کیش 
خواهد گذاشت.حفظ ســرمایه گذاران موجود 
موضوعــی حیاتــی برای جزیره کیش اســت و 
رضایتمندی همین سرمایه گذاران است که سرمایه 
گذاران جدیــد را ترغیب به فعالیت اقتصادی در 

جزیره خواهد کرد. 
در گزارش پیش رو محمد حیدری، یوسف 
درخشــان، حسین شــیری فام و علی واحدی نیا  
آنگونه که خودشان اظهار می کنند به نمایندگی از 
28 پیش خریدار پروژه تیسا کیش که جمعا اقدام 
به خرید 35 غرفه از این پروژه نموده اند با حضور 
در دفتر روزنامه اقتصاد کیش ماحصل این سرمایه 
گذاری بی سرانجام 10 ساله را بازگو کردند، الزام 
به ساخت و اتمام پروژه و یا تهاتر در شرایطی کاملا 
عادلانه طبق نظر کارشناسی درخواست مشخص 
پیش خریداران این پروژه از متولیان امر است  که 
انتظار می رود نهادهای متولی در کوتاه ترین زمان 
ممکن اقدام بــه تعیین تکلیف این پروژه و دیگر 
پروژه هایی که به این سرنوشــت دچار شده اند، 

نمایند.
 وعده هایی برای  صبر و تحمل 

محمد حیدری یکی از پیش خریداران پروژه 
تیســا کیش در گفت و گو با خبرنگار ما داستان را 
اینگونه روایت کرد: در ســال   90 و 91 این پروژه 
در مرحلــه صفر با نام بــازار تجاری پیش فروش 
شد، زمانیکه هیچ پیشرفت فیزیکی نداشت. بر طبق 
قراردادها مبلغی به عنوان پیش پرداخت و اقساط 

ماهیانه برای هر شــخص بسته به فراخور قرارداد 
انجام شــد و پرداخت ها تا حدود دو سال بعد  از 
تاریخ قرارداد انجام گرفت اما پیشــرفت فیزیکی 
پروژه تا پایان ســال اول همچنان صفر بود. بعد از 
یک ســال و نیم انتظار پروژه شروع به خاکبرداری 
کرد و بعد از دو سال کار فونداسیون آغاز گردید که 
پیشرفت بسیار کندی را در آن سال ها شاهد بودیم. 
وی با بیان اینکه مدت زمان تحویل پروژه سه 
ساله بوده و 6 ماه هم برای موارد غیرمترقبه در نظر 
گرفته شده بود، ادامه داد: در طول این مدت چندین 
مدیرعامل عوض شد و نامه نگاریهای زیادی هم به 

امید تعیین تکلیف صورت گرفت. 
وعده وعید های واهی، نامساعد بودن شرایط 
اقتصادی، تحریم، نوســانات ارزی و ... از جمله 

مواردی بود که در جلسات حضوری و پیگیریهای 
تلفنی و ... به عنوان پاسخ به ما داده می شد. در برهه 
های زمانی مختلف  اعلام نپرداختن باقی اقساط تا 
از سرگیری مجدد پروژه ، عدم پرداخت اقساط تا 
زمان ساخت اسکلت فلزی پروژه ، صدور الحاقیه 
بــرای برخی از پیش خریــداران و ... مواردی بود 
که ما را به صبر دلخوش می کرد. جلســات مکرر 
برگزار می شــد اما هر بار با وعده ساخت دوباره 

روز از نو و روزی از نو...حیدری گفت: امروز به ما 
می گویند چرا شکایت نکردید؟  باید بگویم قاعدتا 
سرمایه گذار وقتی قرار است در پروژه ای حضور 

داشــته باشد تمام سعی و تلاش او بر این است که 
خودش به بدنه شرکت سازنده لطمهای  وارد نکند 
چون لطمه به شــرکت در نهایت لطمه به سرمایه 

گذار است. به همین خاطر تا به امروز تحمل کردیم  
متاسفانه در شرکت سازنده فرد مشخصی خود را 

در مقام پاسخگویی نمی بیند! 
این پیش خریدار پروژه تیسا کیش در تشریح 
ادامه پیگیریها گفت: در اواخر سال 98 نامه "تامین 
دلیل" با نظر کارشناس رسمی دادگستری مبنی بر 
درصد پیشرفت فیزیکی پروژه گرفتیم که نشان داد 
پیشــرفت فیزیکی کلی به میزان 15 درصد اما در 

غرف تنها از 9 تا 12 درصد پیشرفت داشته و از آن 
سال تا کنون هم کاری انجام نشده است !

حیــدری افزود: در اوایل ســال 99 باز هم 

مدیران با اعلام خبر خرید آهن آلات و مصالح ما را 
دلخوش کردند اما بازهم به بهانه مسائل گردشگری 
و ابطال مجوز از سوی سازمان منطقه آزاد کیش کار 

به تعویق افتاد تا اینکه مجددا  مجوز فعال شد و تنها 
ســه کامیون با تبلیغات فراوان به پروژه تزریق شد 
اما در حد بهره برداری تبلیغاتی بود و دوباره کار به 
تعویق افتاد. هر وقت آمدیم اقدامی انجام دهیم با 
خبرهایی دلخوش می شدیم اما دوباره بعد از مدتی 

تب و تاب ساخت فروکش می کرد. 
گزینه تهاتر با پروژه های مسکونی تیسا شهر 
و رویای کیش هم از جمله مواردی بود که حیدری 

ضمن اشــاره به روند کارشناسی صورت گرفته 
که بســیار به طول انجامید گفت: این پیشنهاد در 
شــرایطی کاملا نابرابر داده شد و کارشناسی های 

صورت گرفته متاسفانه کاملا ناعادلانه بود و در روز 
کارشناســی هم به طرفیت از شرکت سازنده و نه 
نظرات ما، صورت گرفت.حیدری افزود : بالاخره 

خرداد ماه ســالجاری موفق به برگزاری جلسه ای 
با آقایان شدیم  که باز هم مسئولان اصلی حضور 
نداشتند و در آن جلسه بعد از 9 سال مجددا مواردی 
مطرح شد که برای ما سراسر ضرر مالی به حساب 
می آمد . در نهایت گفتند شــما درخواست بدهید 
ما بررســی می کنیم، از ما درخواست کتبی برای 
شرایط مورد نظر ما برای تهاتر گرفتند و اما پاسخ 

درخواست های ما را به صورت کتبی ندادند.
وی در پاســخ به این ســوال که آیا سازمان 
منطقه آزاد کیش به این مسئله ورود کرده یا خیر؟ 
گفت:در طــول این مدت حداقل با 4 مدیر عامل 
اســازمان منطقه آزاد کیش مکاتباتی انجام شد و 
درخواست جلســه حضوری داده ایم اما به هیچ 
نتیجه ای نرســیدیم. متاسفانه نهاد های متولی در 
جزیــره کیش هیچ گونه دخالتــی در جهت رفع 
مشکلات انجام نمی دهند و ما در این میان متضرر 

صد در صد هستیم .
هم چنان بلاتکلیف هستیم

یوســف درخشــان یکی دیگــر از پیش 
خریداران پروژه تیســا کیش با بیان اینکه بر طبق 
قــرارداد و ضرو زیانی که بــرای دیرکرد تحویل 
واحدها در نظر گرفته شده نه تنها ما مبلغی را نباید 

پرداخت کنیم بلکه طلبکار هم می شــویم گفت: 
البته باید کارشناســی صورت بگیرد، اما متاسفانه 
همچنان بلاتکلیف هســتیم و سرمایه خود را از 

دست رفته می بینیم.  
درخشــان با بیان اینکه دو سال پیش گفتند 
می خواهیم طرح را عوض کنیم و پروژه را به هتل 
آپارتمان تبدیل نماییم که قســمتی از آن به غرفه 
های تجــاری اختصاص پیدا خواهد کرد، گفت: 
این تصمیم گیری بدون اطلاع ما انجام شــد و در 
هر صورت اجرایی شــدن آن خارج از انصاف و 

غیر قانونی است.  
درخشــان با بیــان این نکته کــه دو پروژه 
مســکونی رویای کیش و تیسا شهر توسط همین 
شــرکت چون این پروژه ها برایشان سود آوری 

دارد، در حال ســاخت اســت، بیان داشت: این 
موضوع نشان می دهد شرکت سرمایه ساخت در 
اختیار دارد اما شاید این پروژه تجاری برایشان سود 
و صرفه اقتصادی نداشته باشد، اینکه چه بلایی سر 
پیش خریداران این پروژه می آید برای هیچکس 

اهمیت ندارد .
درخشــان ادامه داد:ما فکر می کردیم اگر در 
خرید پروژه ای با شخص در ارتباط باشیم ممکن 
است اتفاقات پیش بینی نشده زیادی بیفتد و معامله 
با مراکز دولتی امنیت بیشتری دارد به همین خاطر 
اقدام به ســرمایه گذاری در این پروژه که پشتوانه 
دولتی داشــت کردیم اما متاسفانه اشتباه فکر می 
کردیم. این پیش خریدار با بیان اینکه پیشــرفت 
فیزیکــی پروژه نســبت به مبالغی کــه از پیش 
خریداران اخذ کرده اند متناسب نیست، گفت: ما 
بعد از گذشت اینهمه سال هنوز نمی دانیم سرمایه 
هایمان کجا هزینه شده و کسی هم پاسخگو نیست! 

تحت هر شرایطی  متضرریم
حسین شیری فام نیز از دیگر پیش خریداران 
با بیان اینکه مبالغی که حدود ده سال پیش پرداخت 
کرده ایم با قیمت روز در یک بازار ســاخته شــده 
فرق چندانی نداشت و با همان مبلغ می توانستیم 
در بازارهای آماده  ، خرید انجام دهیم، گفت: اصل 
موضوع این است که حتی در صورتیکه این پروژه 
ســاخته و تحویل ما شــود بازهم سرمایه هایمان 
از دســت رفته اســت و با تاخیری که پیش آمده 
نتوانستیم از آن بهره برداری مطلوب داشته باشیم  
. طبق وعده آقایان 7 ســال پیش این غرف باید به 
ما تحویل داده می شد  و اگر همین امروز هم به ما 
تحویل داده شــود ما این 7 سال را عقب هستیم و 

تحت هر شرایطی متضرر خواهیم بود.  
سکوت سازمان منطقه آزاد کیش  

علــی واحدی نیا یکی دیگر از خریداران در 
این خصوص گفت: در هر بار مراجعه به سازمان 
منطقه آزاد کیش  ما را به تشکیل کمسیون حقوقی 
و واحــد قراردادها ارجاع می دهند و خدا می داند 
چه وقت به ما جواب داده شود. واحدی نیا افزود:  
ما خواستار تعیین تکلیف هستیم و سازمان منطقه 
آزاد باید به قرارداد خود با شــرکت سازنده احترام 
بگــذارد.  وقتی در قرارداد مهلت ســاخت تعیین 
می شود و نســاختن، شرکت سازنده را مشمول 
پرداخت جریمه می کند یعنی اینکه  سازمان  این 
اطمینــان را به پیش خریداران می دهد که با طیب 
خاطر اقدام به ســرمایه گذاری کنند که متاسفانه 
سازمان در زمان بروز مشکل به جای اینکه حامی 

پیش خریداران باشد، سکوت می کند! 
هــدف از انعکاس این گــزارش ارائه یک 
تصویــر دردناک از یکی از چندین پروژه بر زمین 
مانده در جزیره کیش اســت . نمونه این ســرمایه 
گذارانی که ســرمایه خــود را در جزیره کیش از 
دســت رفته می بینند کم نیستند. این بلاتکلیفی 
 ها زیبنــده جزیره کیش نیســت و باید برای آن 

فکری کرد.

در گزارش پیش رو و به بهانه برگزاری مجمع عمومى جامعه هتلداران کیش و انتخاب اعضای جدید
 هیئت مدیره جامعه هتلداران کیش با هر یک از اعضای اصلى هیئت مدیره پیرامون موضوعات مختلف

 در صنعت هتلداری و گردشگری گفت و گوهایى انجام شده است که به مخاطبان این امکان را مى دهد تا 
با دیدگاهها، نظرات، پیشنهادات هر یک از اعضاء آشنا شوند، سیاست های کلى پیش روی جامعه را بشناسند

 و در جریان مشکلاتى قرار گیرند که این روزها جامعه هتلداران کیش با آن روبرواست.

اقتصاد کیش- سرویس گزارش و گفت و گو- بسیاری معتقدند که دوران طلایى جزیره کیش را باید دهه هفتاد و هشتاد دانست. 

کلیه فعالیت های کیش بر اساس 
طرح جامع پیش خواهد رفت

پای درد و دل پیش خریداران پروژه تیسا کیش در قلب جزیره؛

سرمایه گذاری بی سرانجامی 
که 10 ساله شد ...

وعده وعید های واهی، نامساعد بودن شرایط اقتصادی، تحریم، نوسانات ارزی و ... از جمله مواردی بود که 
در جلسات حضوری و پیگیریهای تلفنی و ... به عنوان پاسخ به ما داده می شد. در برهه های زمانی مختلف  
اعلام نپرداختن باقی اقساط تا از سرگیری مجدد پروژه ، عدم پرداخت اقساط تا زمان ساخت اسکلت فلزی 
پــروژه ، صدور الحاقیه برای برخی از پیش خریداران و ... مواردی بود که ما را به صبر دلخوش می کرد. 

معاون عمرانی و زیر بنایی سازمان منطقه آزاد کیش با بیان اینکه کیش می تواند به عنوان اولین شهر 
اکولوژی ایران مطرح شــود گفت : شــهری که می تواند شــاخصهایی مثل مسیرهای پیاده و دوچرخه 
را اولویت قرار دهد و بر این اســاس ،بهترین رینگ را در جزیره در اختیارداریم و باید توســعه دهیم. 
طرح جامع بندر هم تا پایان ســال تصویب می شــود و هر گونه اقدام بر اساس طرح جامع خواهد بود 
و از اعمال ســلیقه جلوگیری خواهد شــد . در ارتباط با توســعه بندر چارک و لایروبی بندر میر مهنا 
هم  با دریابانی تفاهم نامه امضاء شــده و موضوعات بر اســاس طرح جامع به پیش می رود و در حال 
بودجه بندی است و به آن پیوست می شود. پورزادی در پایان گفت: حرکت بر اساس طرح جامع باعث 
می شــود که در پایان 4 ســال بتوانیم در حوزه های مختلف میزان پیشــرفت عملکرد را گزارش دهیم. 
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اختصاصی اقتصاد کیش

اختصاصی اقتصاد کیش

گزارش: ن- رجبی
عکس: خ- مکینیان


